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Sakliste 
 

Saknr Tittel 
  

001/18 Godkjenning av innkalling og saksliste 

002/18 Godkjenning av møteprotokoll 

003/18 Reglement fellesnemnd, PSU og andre politiske utval under fellesnemnda – 
Oppdatering med valnemnd 

004/18 Politisk hovudprosjekt: Identitet, symbol og felles kultur.- val prosjektgruppe 

005/18 Fråsegn til Fylkesmannen - økonomiplanar 

006/18 Sambandet Vest - godkjenning av bruk av midlar 

007/18 Reglement - arbeidsvilkår og godtgjersle for medlemmar av fellesnemnda 

008/18 Søknad frå kyrkjeleg fellesnemnd 

009/18 Kulturkomité 

010/18 Melding/orientering til fellesnemnda 15.01.2018 

 

  



 
 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

001/18 
 

Fellesnemnd PS 15.01.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Tove Mette Arnø Fyllingen  18/11 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

 

Framlegg til vedtak: 
Innkalling og saksliste vert godkjent 

 
 

Fellesnemnd - 001/18 
FN - behandling: 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

 
FN - vedtak: 
Innkalling og saksliste vert godkjent 

 

 
 
 

 

  



 
 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

002/18 
 

Fellesnemnd PS 15.01.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Tove Mette Arnø Fyllingen  18/11 

 

Godkjenning av møteprotokoll  

 

Vedlegg :  

Protokoll - Fellesnemnd - 04.12.2017 

 
Framlegg til vedtak: 
Møteprotokollen vert godkjent 
 

Fellesnemnd - 002/18 
FN - behandling: 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

FN - vedtak: 
Møteprotokollen vert godkjent 
 

 
 
 
 
 

  



 
 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

003/18 
 

Fellesnemnd PS 15.01.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Ørjan Raknes Forthun  17/1868 

 

Reglement fellesnemnd, PSU og andre politiske utval under fellesnemnda – Oppdatering 

med valnemnd  

 

 
Framlegg til vedtak 
Forslag til reglement for valnemnda vert teke inn som kapittel 1.16 i «Reglement fellesnemnd, PSU 
og andre politiske utval under fellesnemnda». Eksisterande kapittel 1.16 vert nytt kapittel 1.17. 

 

Fellesnemnd - 003/18 
FN - behandling: 
Framlegg frå M. Jøssang-Meland Krf 
Som framlegg med endring av kulepunkt 4 
Det skal førast møteprotokoll frå møta.   
Programkontoret stiller sekretær til disposisjon 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
 

FN - vedtak: 
Framlegg til reglement for valnemnda, med endring av kulepunkt 4, vert teke inn som kapittel 1.16 i 
«Reglement fellesnemnd, PSU og andre politiske utval under fellesnemnda». Eksisterande kapittel 
1.16 vert nytt kapittel 1.17. 

 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i fellesnemnda 

Bakgrunn 
Fellesnemnda vedtok «Reglement fellesnemnd, PSU og andre politiske utval under fellesnemnda» i 
sak 22/17. Her er det ikkje eigne føringar for valnemnda. Det vert i tilfelle dekka av kapittel 1.16 
Andre utval: «Reglement for gjennomføring av fellesnemnd gjeld for partssamansett og eventuelt 
andre politiske utval så langt dei høver.» 

Saksutgreiing 
Følgjande vert føreslått som nytt kapittel 1.16 i «Reglement fellesnemnd, PSU og andre politiske 
utval under fellesnemnda»: 



 
 

Valnemnda 

Valnemnda skal koma med framlegg til medlemmar i ulike komitear som vert oppretta i samband 
med å etablera ein ny kommune Valnemnda skal, så langt det er relevant, følgja retningslinene til 
fellesnemnda. 
 
Spesielt for valnemnda gjeld:   

· Valnemnda er fellesnemnda si nemnd. 
· Nemnda er samansett av tre medlemmar frå fellesnemnda – ein frå kvar kommune. 

Valnemnda konstituerer seg sjølve.   
· Programleiinga deltek på møta etter førespurnad frå leiaren.  
· Ein sekretær frå programkontoret skal vera til stade i møtet og føra møteprotokoll.   
· Andre saker etter tilvising frå leiar av fellesnemnda. 

 

 

  



 
 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

004/18 
 

Fellesnemnd PS 15.01.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Ørjan Raknes Forthun  17/1868 

 

Politisk hovudprosjekt: Identitet, symbol og felles kultur.- val prosjektgruppe  

 

 

 
Innstilling frå valnemnda: 
Medlemmer til prosjektgruppa identitet, symbol og felles kultur er:  
 
Leiar:                 Nils Marton Aadland, Meland 
Nestleiar:          Nina Stabell Øvreås, Lindås 
 
Medlemer: 
Kirsti Gjetle Floen, Radøy 
Asle Hetlebakke, Lindås 
Sølvi Knudsen, Meland 
 

 

Fellesnemnd - 004/18 
FN - behandling: 
Innstillinga frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 
 

FN - vedtak: 
Medlemmer til prosjektgruppa identitet, symbol og felles kultur er:  
Leiar:                 Nils Marton Aadland, Meland 
Nestleiar:          Nina Stabell Øvreås, Lindås 
Medlemer: 
Kirsti Gjetle Floen, Radøy 
Asle Hetlebakke, Lindås 
Sølvi Knudsen, Meland 
 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i  fellesnemnda 
 
Bakgrunn 
Prosjektmandat – politisk hovudprosjekt – identitet, symbol og felles kultur vart vedteke i 
fellesnemnda 04.12.2017. 



 
 

Prosjektgruppa skal bestå av leiar, nestleiar og tre medlemmer frå fellesnemnda  

Valnemnda har jobba med og finna medlemer til prosjektgruppa, og kjem med følgjande innstilling: 
Leiar:                 Nils Marton Aadland, Meland 
Nestleiar:          Nina Stabell Øvreås, Lindås 
 
Medlemer: 
Kirsti Gjetle Floen, Radøy 
Asle Hetlebakke, Lindås 
Sølvi Knudsen, Meland 
 

 
 

  



 
 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

005/18 
 

Fellesnemnd PS 15.01.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Ørjan Raknes Forthun  17/1868 

 

Fråsegn til Fylkesmannen - økonomiplanar  

 

Vedlegg :  

Fråsegn-fellesnemnd - frå Fylkesmannen - vedlegg 

 
Framlegg til vedtak: 

· Fellesnemnda meiner at kommunane sine investeringar i perioden fram til 2020 er i 
samsvar med dei avtalte målsetjingane for den nye kommunen 

· Fellesnemnda meiner at de vedtekne investeringane fram til 2020 er i samsvar med 
framtidige behov for tenester og at investeringane er på eit økonomisk forsvarleg nivå for 
den nye kommunen. 

· Fellesnemnda ønskjer at kommunane bruker felles og like føresetnader for 
økonomiplanarbeidet for 2019-2022. Dette gjeld mellom anna folketalsvekst, renteutvikling 
og eigedomsskatt frå 2020. 

· Fellesnemnda ønskjer at kommunane i størst mogleg grad koordinera arbeidet med 
økonomiplanane med omsyn på: 

· Investeringar og behov i Alver kommune 
· Gebyr- og betalingssatsar 

· Fellesnemnda ønskjer at kommunane avgrensar bruken av uspesifiserte innsparingar.  
 

Fellesnemnd - 005/18 
FN - behandling: 
Feil i tabell 1 vert retta (Investeringsbudsjett/risiko renteauke - Radøy kommune) 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - vedtak: 
· Fellesnemnda meiner at kommunane sine investeringar i perioden fram til 2020 er i 

samsvar med dei avtalte målsetjingane for den nye kommunen 
· Fellesnemnda meiner at de vedtekne investeringane fram til 2020 er i samsvar med 

framtidige behov for tenester og at investeringane er på eit økonomisk forsvarleg nivå for 
den nye kommunen. 

· Fellesnemnda ønskjer at kommunane bruker felles og like føresetnader for 
økonomiplanarbeidet for 2019-2022. Dette gjeld mellom anna folketalsvekst, renteutvikling 
og eigedomsskatt frå 2020. 

· Fellesnemnda ønskjer at kommunane i størst mogleg grad koordinera arbeidet med 
økonomiplanane med omsyn på: 

· Investeringar og behov i Alver kommune 
· Gebyr- og betalingssatsar 



 
 

· Fellesnemnda ønskjer at kommunane avgrensar bruken av uspesifiserte innsparingar.  
 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i fellesnemnda 

Bakgrunn 
Med heimel i inndelingslova § 26 skal fellesnemnda gi fråsegn til departementet om års-budsjettet 
for 2018 m/økonomiplan og årsbudsjettet for 2019 m/økonomiplan, slik dei er vedtekne av 
kommunestyra i kommunane i samanslåinga. 
 
Fylkesmannen har i brev datert 17.11.17 bedt samanslåingskommunane om å sende denne fråsegna 
til Fylkesmannen innan 1. februar. 
 
Fylkesmannen seier i brevet at det er viktig at fellesnemnda legg vekt på: 

· at kommunane sine investeringar i perioden fram til 2020 er i samsvar med dei avtalte 
målsetjingane for den nye kommunen 

· vurdere om dei vedtekne investeringane er i samsvar med framtidige behov for tenester og 
at investeringane er på eit økonomisk forsvarleg nivå for den nye kommunen. Det er viktig 
at den nye kommunen har eit solid økonomisk handlingsrom for å innfri forventningane dei 
første driftsåra. 

 
Saksutgreiing 
 
Vurdering av økonomiplanene til Lindås, Meland og Radøy for 2018 – 2021 

· Med fokus på investeringsbudsjett og usikre forutsetninger for driftsbudsjettene 

 

Investeringsbudsjett/risiko renteauke: 

 

Ein renteauke på 1% utover renta som er lagt inn i økonomiplanane vil om lag utgjere ein auka 
rentekostnad på 31 mill. kr. Dette svarar til om lag 45 årsverk.  

Ein auke på 1% rente vil utgjere 15 mill. kr berre på gjeldsauken frå 2017 til 2021. Dette svarar til om 
lag 20 årsverk.  

Ulik renteføresetnader i økonomiplanane: 



 
 

 

I 2021 er differansen mellom Meland og Radøy sin budsjetterte rentesats 0,72%. Om ein nyttar den 
høgaste rentesatsen på den generelle gjelda i Radøy, vil dette utgjere ein auke i rentekostander på 5 
mill. kr. 

 

For høgt budsjetterte inntekter: 

Det er i økonomiplanane til Radøy og Meland tatt omsyn til eigedomsskatt i alle fire åra i 
økonomiplanperioden. Etter intensjonsavtalen er det vedtatt at det ikkje skal vere eigedomsskatt i 
Alver kommune anna enn på «verk og bruk». Dette inneber at det i økonomiplanen til Radøy og 
Meland er lagt inn inntekt i 2020 og 2021 som ikkje vil kome i Alver, og såleis manglar tilsvarande for 
å ha ein økonomiplan i balanse: 

 

Dette utgjer om lag 44 årsverk. 

I tillegg er det i Meland kommune lagt inn føresetnad om befolkningsvekst på 2,5%. Dette er på same 
nivå som når Meland var vekstkommune nr 2 i landet, og det er knytt uvisse til om denne veksten 
held fram. Folkeveksten som er lagt inn utgjer om lag 36 mill kr i auka inntekter frå 2018 – 2021. 

 

Usikre driftsføresetnader og/ eller innsparingar som er lagt inn i økonomiplanane som ikkje er 
konkretisert: 

Lindås: 



 
 

 

For å handtere den auka rente og avdragsbelastninga knytt til investeringsbudsjettet, er det lagt inn 
uspesifiserte innsparingar i alle dei fire åra i økonomiplanperioden. Innsparingane i 2018 er knytt til 
konkrete tiltak, medan det ikkje er identifisert konkrete tiltak for innsparingane i 2019 – 2021. Det 
pågår eit arbeid for å identifisere konkrete innsparingstiltak som skal vere klart til 
økonomiplanprosessen våren 2018. Innsparingane må gjennomførast for å handtere auka rente og 
avdragsbelastning. 

Dei budsjetterte innsparingane utgjer om lag 90 årsverk i økonomiplanperioden. 

Meland:  

Det er lagt inn uspesifiserte innsparingar på 1,8 mill i 2020 og 2021. 

I Meland kommune vert det berekna renter og avdrag først i året etter at låneopptaket er gjort. 
Dette inneber at økonomiplanen ikkje syner den reelle belastninga av renter og avdrag på 
investeringane som er gjennomført i økonomiplanperioden. Konsekvensen av dette er at renter og 
avdrag på investeringane som er gjennomført i økonomiplanen er om lag 13 mill.kr høgare enn det 
som framgår i 2021. Dei auka rente og avdragsutgiftene utgjer om lag 19 årsverk. 

Radøy:  

Det er lagt inn ein auke på 1,2 mill. kr i inntekter på byggesak i 2018 i forhold til faktisk inntektsnivå i 
2017.  

Investeringsprosjektet knytt til Småbarnsavdeling ved Austebygd skule vil gje auka driftsutgifter som 
ikkje er lagt inn i økonomiplanen. 

 

Disposisjonsfond: 

 

 



 
 

Vurdering  
Investeringane i dei tre kommunane er i det vesentlege knytt til kommunane sin kjerneaktivitet. Det 
er i utgangspunktet ei politisk prioritering å vurdere kor mykje av tilgjengelege ressursar som skal gå 
til gode bygg å yte tenestene i og kor mykje som skal gå til å skape innhald i bygga gjennom mellom 
anna tilsette. 
 
Det samla lånegjelda for Alver kommune blir høg og vil legge grensar for handlingsrommet for 
kommunestyret for den nye kommunen.  
 
I Lindås er auka investeringar finansiert gjennom innsparingar i drifta. Ei god del av desse 
innsparingane er uspesifiserte. Det er viktig at desse vert konkretisert med konsekvensar i 
økonomiplanprosessen for 2019 – 2022. 
 
Det er uheldig for konsolideringa av dei tre budsjetta at det er brukt ulike føresetnader i 
utarbeidinga. Fellesnemnda bør be kommunane koordinere bruken av føresetnader slik at det er 
lettare å få heilskapleg oversikt over den økonomiske situasjonen for Alver kommune. 
 

 

 
 
 

  



 
 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

006/18 
 

Fellesnemnd PS 15.01.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Ørjan Raknes Forthun  17/1868 

 

Sambandet Vest - godkjenning av bruk av midlar  

 

Vedlegg :  

Brev til ordfører i Meland kommune  Brev til ordfører i Askøy kommune 

 
Framlegg til vedtak 
Fellesnemnda godkjenner at Sambandet Vest  AS får disponere inntil kr 2 mill av tildelte midlar frå 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet til infrasturkturtiltak i kommunar som skal slå seg 
saman. 
Midlane skal nyttast til å utarbeide ein silingsrapport og forslag til planprogram for ein 
kommunedelplan for vegtrase for Sambandet Vest frå Askøy kommune, via Meland kommune og 
Radøy kommune til Austrheim kommune. 
Askøy kommune sin del av utgiftene, inntil kr 300 000, blir forskottert av midlane tildelt Sambandet 
Vest AS, mot at Askøy kommune stiller ein kommunal garanti på beløpet. 

 

Fellesnemnd - 006/18 
FN - behandling: 
Det vart stilt spørsmål ved Kenneth Taule Murberg sin habilitet som styremedlem  i Sambandet Vest, 
Fellesnemnda gorde vedtak, mot 2 røyster (B.Vatnøy Lindås Frp og Ø.Bratshaug-Meland Frp) om at 
han er inhabil i denne saka.  
Nina Bognøy er vara som utsending på eigarmøte, fellesnemnda gjorde samrøystes vedtak om at ho 
er habil i denne saka.  
Jon Askeland er vara til styret, fellesnemnda gjorde vedtak, mot 3 røyster (B.Vatnøy Lindås Frp, 
N.Øvreås-Lindås Frp og Ø.Bratshaug-Meland Frp) om at han er ugild i denne saka.  
 
Framlegg frå Ø.Bratshaug-Meland Frp: 
Tillegg: 
Fellesnemnda anser midlane som som prosjektmidlar og skal ikkje nyttast til administrasjon av 
selskapet. 
 
Framlegg om endring: 
Fellesnemnda godkjenner at Sambandet Vest  AS får disponere inntil kr 2 mill av tildelte midlar frå 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet til infrasturkturtiltak i kommunar som skal slå seg 
saman. 
Midlane skal nyttast til å utarbeide ein silingsrapport og forslag til planprogram for ein 
kommunedelplan for vegtrase for Sambandet Vest frå Askøy kommune, via Meland kommune og 
Radøy kommune til Austrheim kommune. 



 
 

Askøy kommune sin del av utgiftene, 15% blir forskottert av midlane tildelt Sambandet Vest AS, mot 
at Askøy kommune stiller ein kommunal garanti på beløpet.  
 
Endringsframlegg med tillegg, vart samrøystes vedteke. 
 

FN - vedtak: 
Fellesnemnda godkjenner at Sambandet Vest  AS får disponere inntil kr 2 mill av tildelte midlar frå 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet til infrasturkturtiltak i kommunar som skal slå seg 
saman. 
Midlane skal nyttast til å utarbeide ein silingsrapport og forslag til planprogram for ein 
kommunedelplan for vegtrase for Sambandet Vest frå Askøy kommune, via Meland kommune og 
Radøy kommune til Austrheim kommune. 
Askøy kommune sin del av utgiftene, 15% blir forskottert av midlane tildelt Sambandet Vest AS, mot 
at Askøy kommune stiller ein kommunal garanti på beløpet.  
Fellesnemnda anser midlane som som prosjektmidlar og skal ikkje nyttast til administrasjon av 
selskapet. 
 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i  fellesnemnda 

Bakgrunn 
Gjennom Kommunal- og moderniseringsdepartementet (KMD) si tilskotsordning til infrastrukturtiltak 
i kommunar som skal slå seg saman, har kommunane Lindås, Meland og Radøy fått til saman kr 5 
mill, kr 2 mill i 2016 og kr 3 mill i 2017 til reguleringsarbeid for Sambandet Vest. I søknaden blir det 
søkt om midlar til reguleringsarbeid for Sambandet Vest, inkludert dei regionale tilførselsvegane i 
den nye kommunen (Landsvik-Moldekleiv i Meland, samanknyting av hovudvegane i Radøy og 
Alversundbrua i Lindås).  

Eigarmøtet i Sambandet Vest AS slutta seg 16. oktober 2017 til at Sambandet Vest AS startar opp det 
førebuande arbeidet med ein interkommunal kommunedelplan for vegtraséen frå Askøy kommune, 
via Meland kommune og Radøy kommune til Austrheim kommune. Målsettinga for dette arbeidet er 
at ein leverer ein silingsrapport og forslag til planprogram for ein kommunedelplan i dei berørte 
kommunane. Til arbeidet i første fase, har eigarmøtet beslutta at det bør setjast av kr 2 mill av dei 
tildelte midlane.  

Askøy kommune sin del av dette arbeidet er rekna til ca 15 % av totalen, og desse midlane skal Askøy 
kommune dekkje. Ei løysing er at Askøy kommune sin del av arbeidet blir forskottert av midlane frå 
KMD og at Askøy kommune stiller ein garanti på dette beløpet og betalar sin del i ettertid. 

I mandatet til fellesnemnda, vedtatt i dei ulike kommunestyra i september 2017, står det i pkt. 8 
Økonomi:  

Fellesnemnda disponerer eingongstilskot, reformstøtte og andre midlar tildelt i samband med 
kommunesamanslåinga. Gjeld ikkje kompensasjon for redusert basistilskot. 

Dette medfører at det er fellesnemda som må godkjenne bruken av midlane som er tildelt til 
infrastrukturtiltak i kommunar som skal slå seg saman. 

 

  



 
 

SAKSPAPIR 

 

Saksnr Utval Type Dato 

007/18 
 

Fellesnemnd PS 15.01.2018 

 

Saksbehandlar  ArkivsakID 

Ørjan Raknes Forthun  17/1868 

 

Reglement - arbeidsvilkår og godtgjersle for medlemmar av fellesnemnda  

 

Vedlegg :  

Reglement - arbeidsvilkår og godtgjersle - fellesnemnd vedlegg 

 
Framlegg til vedtak 
Reglement – arbeidskår og godtgjersle for medlemmar av fellesnemnda - vert vedteke slik det ligg 
føre som kapittel 3 i «Politisk reglement for fellesnemnd og utval gjeldande samanslåing av Alver 
kommune» vedteke i fellesnemnda 4. desember 2018. 

 

Fellesnemnd - 007/18 
FN - behandling: 
Godtgjersle underutval og partistøtte vert å koma tilbake til i neste møte. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - vedtak: 
Reglement – arbeidskår og godtgjersle for medlemmar av fellesnemnda - vert vedteke slik det ligg 
føre som kapittel 3 i «Politisk reglement for fellesnemnd og utval gjeldande samanslåing av Alver 
kommune» vedteke i fellesnemnda 4. desember 2018. 

 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i fellesnemnda 

Bakgrunn 
Førebuande fellesnemnd vedtok «Reglement - arbeidsvilkår og godtgjersle for medlemmar av 
førebuande fellesnemnd» i sak 07/16. I sak 22/17 i fellesnemnda, «Politisk reglement for 
fellesnemnd og utval gjeldande samanslåing av Alver kommune», vart følgjande vedteke: «For 2017 
videreføres reglene som er vedtatt vedrørende godtgjørelse for folkevalgte. Det må komme ei ny sak 
snarest der man vedtar reglene som gjelder for 2018 og 2019.» 

Saksutgreiing 
Når det er vedteke eit «Politisk reglement for fellesnemnd og utval gjeldande samanslåing av Alver 
kommune», er det naturleg at  «Reglement - arbeidsvilkår og godtgjersle for medlemmar av 
fellesnemnda» vert ein del av dette. Det vert lagt opp til at  «Reglement - arbeidsvilkår og godtgjersle 
for medlemmar av fellesnemnda» vert lagt inn som nytt kapittel 3. 



 
 

 
Gjeldane reglement har fungert for førebuande fellesnemnd og dekker også behova for reglement 
for fellesnemnda. 
 
Vurdering  
«Reglement - arbeidsvilkår og godtgjersle for medlemmar av førebuande fellesnemnd» vert 
vidareført uendra som reglement også for fellesnemnda. 
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Søknad frå kyrkjeleg fellesnemnd  

 

 

 
Framlegg til vedtak 
Kyrkjeleg fellesnemnd for kommunane Radøy, Meland og Lindås får tildelt omstillingsmidlar med kr 
1.200.000,- for perioden juni 2017 – desember 2019. Beløpet vert utbetalt med like delar i 2018 og 
2019. 
 
Budsjettet for fellesnemnda vert justert i trå med dette vedtaket. 
 

Fellesnemnd - 008/18 
FN - behandling: 
Framlegget frå programansvarleg vart vedteke mot 2 røyster  
 
Framlegg frå B.Vatnøy-Lindås Frp: 
Som framlegget med endring av sum omstillingsmidlar til kr. 2.235.000,- 
 
Framlegget fekk 2 røyster og fall. 
 
Framlegg frå J.Askeland-Radøy Sp: 
Tillegg til framlegget: 
Fellesnemnda ber programansvarleg om å gjere ein ny vurdering av denne posten til møtet i 
fellesnemnda i juni. Fellesnemnda ber programansvarleg om å ha ein dialog om saka med kyrkjeleg 
fellesnemnd. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - vedtak: 
Kyrkjeleg fellesnemnd for kommunane Radøy, Meland og Lindås får tildelt omstillingsmidlar med kr 
1.200.000,- for perioden juni 2017 – desember 2019. Beløpet vert utbetalt med like delar i 2018 og 
2019. 
 
Budsjettet for fellesnemnda vert justert i trå med dette vedtaket. 
 
Fellesnemnda ber programansvarleg om å gjere ein ny vurdering av denne posten til møtet i 
fellesnemnda i juni. Fellesnemnda ber programansvarleg om å ha ein dialog om saka med kyrkjeleg 
fellesnemnd. 



 
 

 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i fellesnemnda 

Bakgrunn 
Kyrkjeleg fellesnemnd i Radøy, Meland og Lindås søkjer fellesnemnda for Alver kommune om tilskot 
til arbeidet med utgifter til å etablere ei kyrkjeleg fellesnemnd, ref. punkt 7.9 i Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet sin rettleiar:  «Utgifter til sammenslåing av kirkelige fellesråd dekkes 
innenfor departementets støtte til dekning av kommunenes engangskostnader i reformen» 

Søknaden frå fellesråda i dei tre kommunane har ein søknadssum på kr 2 235 000,-. 

Fellesnemnda gjorde i sak 25/17 vedtak om budsjett for fellesnemnda i perioden 2017 til 2020. I 
dette budsjettet er det avsett kr 400 000,- både i 2018 og 2020. Totalt kr 800 000,-. 

Saksutgreiing 
Søknaden frå kyrkjeleg fellesnemnd inneheld følgjande hovudpostar: 
 
Post                                                  (tusen kr.) 
Prosjektorganisasjon                              1 115’ 
Kyrkjeleg fellesnemnd (Møter mm)        160’ 
Kulturbygging                                              150’ 
IKT, post, sak, telefoni, rekneskap           700’ 
Bygg og anlegg                                            210’ 
SUM                                                          2 235’ 
 
Pr i dag er ein kjent med følgjande tildelingar i andre samanslåingsalternativ: 

· Sandefjord kommune (3 kommunar): 50% prosjektstilling i 2 år + kr 300 000 til kjøp av IKT 
mv 

· Færder kommune (2 kommunar):  Prosjektstøtte kr 1 million 
· Asker kommune (3 kommunar):  100% prosjektstilling i knappe 2 år. 
· Stad kommune (2 kommunar):  kr 1 million 
· Sunnfjord kommune (4 kommunar): kr 1 million 
· Kinn kommune (2 kommunar):  kr 750 000 
· Ullensvang kommune (3 kommunar):  kr 750 000 
· Bjørnafjord kommune (2 kommunar):  kr 600 000 
· Sogndal kommune (3 kommunar):  kr 150 000. 

 
Desse tildelingane er i stor grad vesentleg lågare en det det er søkt om. Søknadene er i stor grad bygd 
opp på same mal og beløpa er tilpassa størrelse på ny kommune og tal kommunar i samanslåinga. 
 
I eigen organisasjon må kommunane (Radøy, Meland og Lindås) i stor grad rekne med å bidra inn i 
samanslåinga innanfor dei ordinære budsjettrammene for kommunane. Det vil i liten grad vere 
mogleg å kjøpe fri kommunalt tilsette for å arbeide i prosjekt i programporteføljen. Ein bør forsøke å 
få til ein lik handsaming av kyrkjeleg fellesnemnd og kommunale sektorar, fagområde og avdelingar. 
Ut i frå dette bør dei tre første postane reduserast i høve søknaden. 
 
Kostnader til nye IKT-system mm er reelle meirkostnader som i stor grad bør dekkast utanom dei 
ordinære budsjetta. 
 
Det er vanskeleg å sjå kvifor posten «Bygg og anlegg» skal dekkast av midlar frå fellesnemnda. Dette 



 
 

er ordinære driftskostnader der nokre av dei også kan gje framtidige innsparingar. 
 
Fellesnemnda kan ikkje gje føringar for korleis kyrkjeleg fellesnemnd faktisk disponerer tildelte 
midlar. Oppsettet nedanfor er difor berre til hjelp for fellesnemnda for å kome fram til eit vedtak. 
Ut i frå argumentasjonen ovanfor vert det foreslått følgjande: 
 
Post                                                  (tusen kr.) 
Prosjektorganisasjon                                 450’                    (Eit halvt årsverk + 30’ til andre kostnader) 
Kyrkjeleg fellesnemnd (Møter mm)        100’ 
Kulturbygging                                                50’ 
IKT, post, sak, telefoni, rekneskap           600’ 
Bygg og anlegg                                                0’ 
SUM                                                          1 200’ 
 
Vurdering  
Søknaden frå kyrkjeleg fellesnemnd vert imøtekomen med kr. 1.200.000,- ut i frå ein heilskapleg 
vurdering og lik handsaming av kyrkjeleg fellesnemnd med prosjekta fellesnemnda har direkte ansvar 
for.  
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Kulturkomité  

 

 

 
Framlegg til vedtak 

· Fellesnemnda set ned ein kulturkomité beståande av ordførarar og kulturmedarbeidarar i 
Radøy, Meland og Lindås samt informasjonskonsulent i Lindås kommune. 

· Komiteen skal arbeide innanfor rammene gitt i mandat for «Identitet, symbol og felles 
kultur» og «Kommunikasjon». 

· Komiteen arbeidar i første omgang  fram til kommunikasjonsstrategien er vedteken. Ut i frå 
konklusjonane i kommunikasjonsstrategien kan komiteen sin virketid bli forlenga. 

· Komiteen rapporterer til fellesnemnda om planlagde og gjennomførte tiltak. 
· Komiteen sitt arbeid vert ikkje organisert som eit prosjekt. 
· Fellesnemnda ber kulturkomiteen om å legge fram ein sak om korpsenes år i samarbeid 

med programleiinga til neste møte i fellesnemnda. Saka skal sjå på korleis dei tre 
kommunane kan samarbeide om korpsenes år for å støtte opp om arbeidet med å bygge 
Alver kommune. 

 

Fellesnemnd - 009/18 
FN - behandling: 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - vedtak: 
· Fellesnemnda set ned ein kulturkomité beståande av ordførarar og kulturmedarbeidarar i 

Radøy, Meland og Lindås samt informasjonskonsulent i Lindås kommune. 
· Komiteen skal arbeide innanfor rammene gitt i mandat for «Identitet, symbol og felles 

kultur» og «Kommunikasjon». 
· Komiteen arbeidar i første omgang  fram til kommunikasjonsstrategien er vedteken. Ut i frå 

konklusjonane i kommunikasjonsstrategien kan komiteen sin virketid bli forlenga. 
· Komiteen rapporterer til fellesnemnda om planlagde og gjennomførte tiltak. 
· Komiteen sitt arbeid vert ikkje organisert som eit prosjekt. 
· Fellesnemnda ber kulturkomiteen om å legge fram ein sak om korpsenes år i samarbeid 

med programleiinga til neste møte i fellesnemnda. Saka skal sjå på korleis dei tre 
kommunane kan samarbeide om korpsenes år for å støtte opp om arbeidet med å bygge 
Alver kommune. 

 
 
 



 
 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i fellesnemnda 

Bakgrunn 
I mandatet for «Identitet, symbol og felles kultur» er eit av resultatmåla; «Operasjonalisere 
kommunikasjonsplanens målsettingar for kulturelle og identitetsskapande tiltak for innbyggarane. 
(Når kommunikasjonsplanen er vedteken våren 2018)». Det er behov for å starte med kulturelle og 
identitetsskapande tiltak før kommunikasjonsplanen er vedteken. 

Kommunikasjonsstrategien skal syne korleis kulturelle og identitetsskapande tiltak kan plasserast inn 
i ein heilskap. 

Saksutgreiing 
For å komme i gang med kulturelle og identitetsskapande tiltak er det behov for å sette ned ein 
komité som både kan koordinera og gjennomføre slike tiltak. 
 
Det er ikkje avsett eigne ressurspersonar til å drive slikt arbeid ennå. Om ein skal kome i gang med 
arbeidet må ein spille på ressursar som allereie er i kommuneorganisasjonane. 
 
Ordførarane har frå før ein sentral rolle i omdømmebygginga i eigne kommunar.  
Kulturmedarbeidarar kan bidra både med forlag til gode kulturelle og identitetsskapande tiltak og i 
den praktiske gjennomføring av desse. Kulturmedarbeidarane har også god oversikt over lokale 
krefter som kan bidra i arbeidet. 
 
Kommunikasjonskonsulenten i Lindås er tatt med for å handtere kommunikasjon knytt til det 
einskilde tiltak samt å vurdere føreslåtte tiltak i ein kommunikasjonsmessig samanheng.  
 
Vurdering  
Det er viktig å kome i gang med kulturelle og identitetsskapande tiltak. Ein kulturkomité er ein god 
måte å organisere dette arbeidet våren 2018. Om komiteen skal halde fram arbeidet etter at 
kommunikasjonsstrategien er vedteken vert å kome attende til. 
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Melding/orientering til fellesnemnda 15.01.2018  

 

 

 
Framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering 

 

Fellesnemnd - 010/18 
FN - behandling: 
Pågåande prosjekt – status 

· Leiargruppe – Alver kommune ved programansvarleg 
· IKT – digitalisering ved programansvarleg 
· Program og prosjektstyring – elektroniske verktøy ved programansvarleg 
· Barnevern ved ass.programansvarleg Jarle Landås 
· Programkontor ved programansvarleg 
· Kvalitetssystem Alver kommune ved programansvarleg 
· Felles landbrukskontor ved programansvarleg 
· Næringsutvikling ved Øyvind Bratshaug 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FN - vedtak: 
Meldinga vert teke til orientering 
 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i fellesnemnda 

Meldingar/orienteringar: 
Pågåande prosjekt – status 

· Leiargruppe – Alver kommune 
· IKT – digitalisering 
· Program og prosjektstyring – elektroniske verktøy 
· Barnevern 
· Programkontor 
· Kvalitetssystem Alver kommune 
· Felles landbrukskontor 
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